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   براندازها چه شكلي  هستند؟
يك فعال فضاي مجازي در صفحه شخصي خود در 
توئيتر شكل واقعي برانداز ها را شرح داد. وي نوشت: 
اپوزيسيون قرار نيست در توئيتر نظام را عوض كند 
قرار اس��ت به خيابان بيايد و در خيابان چه شكلي 
پيدا مي كند؟ مردانه اش ري اس��تارت و زنانه اش ش��بيه علينژاد، فحش 
مي دهد، دريده است، آتش مي زند، درگير مي شود، براي هيچ چيز حرمت 

قائل نيست و به استقبال هر نوع ويراني مي رود تا قدرت تغيير كند. 
........................................................................................................................

   اگر مديران ناكارآمد هستند
چرا حقوق نجومي مي گيرند؟

فريد ابراهيمی ط��ي توئيتي درباره اظهارات برخ��ي از اصلاح طلبان 
درخصوص واردات مدير خارجي به كش��ور، نوشت: بعد از نعمت زاده 
و حجاريان، پيروز حناچي ش��هردار منتخب اصلاح طلبان هم اضافه 
كرده كه ما براي اصلاح امور بايد از خارج كشور مدير وارد كنيم. خب 
بزرگوار! اگه قرار باشه مدير از خارج كشور وارد كنيم پس شما داريد 
چه چغندري ميل مي كنيد كه خزانه كش��ور ه��م كفاف حقوق هاي 

نجوميتون رو نميده؟!
........................................................................................................................

   دهقان: 9 مدير سابق بانك مركزي در زندان هستند
محمد دهقان عضو كميسيون حقوقي و قضايي مجلس طي توئيتي از 
بازداشت حدود 9 مسئول سابق بانك مركزي و وزارت صمت، خبر داد. 
وي نوشت: حدود 9 نفر از مسئولان س��ابق بانك مركزي و تعدادي از 
مسئولان وزارت صمت در زندان هستند و قوه قضائيه بايد كساني كه 
18ميليارد دلار ارز كشور، ده ها تن سكه را تضييع كردند و ثروت كشور 

را به يك سوم كاهش دادند، تحت كيفر قانوني قرار دهد. 
........................................................................................................................

   واكنش قاليباف به شهادت جهادگر قرارگاه امام رضا)ع( 
محمد باقر قاليباف شهردار سابق تهران و از فعالان در 
عرصه فقرزدايي در اينستاگرام با انتشار مطلب زير به 
شهادت اميرمحمد اژدري يكي از جهادگران قرارگاه 

جهادي امام رضا)ع( واكنش نشان داد:
انقلاب اس��لامي ايران در ذات خود انقلاب مستضعفان و انقلابي براي 
مس��تضعفان اس��ت. امام)ره( اين را بارها و به زبان هاي مختلف براي 
همه تبيين كرد. محروميت زدايي و ت��لاش براي بهتر كردن وضعيت 
محرومان، ش��عار و هدفي بود كه در نسل های س��وم و چهارم انقلاب، 
عده اي از جوانان آن را با الگوبرداري از امام موس��ي صدر و حاج عبدالله 
والي، سردست گرفتند و نتيجه اش را همه مردم در اردوهاي جهادي 
اقصي نقاط كشور ديده اند. اين جوانان دغدغه انساني، اسلامي و انقلابي 
درست خود را جدي گرفتند و پاي كار مظلومان و مستضعفان كشور 

ايستادند؛ جدي، پيگير، خلاق، و خوش اخلاق. 
از مي��ان اي��ن جوانان برومند، يكي ش��د س��يدمحمد س��اجدي كه 
1۴ آبان در بازگش��ت از اربعي��ن همراه خانواده در س��انحه رانندگي 
جان به جان آفرين تس��ليم كرد و يكي ش��د اميرمحمد اژدري كه در 
مسير سركشي به پروژه هاي قبلي و برنامه ريزي براي كارهاي جديد، 
زندگي اش را پاي كار جهادي، پاي محروميت زدايي گذاشت. امير را 
از نزديك مي شناختم. امير فرزند بزرگ خانواده بود؛ پسري شاداب، 
پر جنب و جوش، بشاش، انقلابي، عاشق اهل بيت)ع( و علاقه مند به 
فعاليت هاي جهادي. از روستاهاي كرمانشاه و اهواز و آبادان و خرمشهر 
تا بندر دير و سيستان و بلوچس��تان پاي كار فقرزدايي و فعاليت هاي 

عمراني و كارآفريني بود. 
همه ما داغدار اين فقدان هستيم و مطمئنيم كه دوستان امير در قرارگاه 
جهادي امام رضا)ع( ياد او را زنده نگه خواهند داش��ت و راهش را ادامه 
خواهند داد. خداوند عالم اجر فعاليت ها و نيت خير اين جوان نيك نهاد 
و همه جوانان برومند حركت جهادي محروميت زدايي را به احسن وجه 
جبران كند و بر سفره نعمت و رحمت خويش متنعم سازد. براي خانواده 
)به ويژه مادر بزرگوار ايش��ان( و دوس��تان داغدار از خداوند متعال صبر 
جميل و اجر جزيل خواهانم. اي  كاش حركت زيبا، انس��اني، اسلامي و 
انقلابي اين جوانان مورد حمايت همه جانبه نهادهاي مسئول در كشور 
قرار بگيرد و صاحبان اين انقلاب، طعم رف��ع محروميت را در همه جاي 

كشور بچشند و عزت و بركت، سر سفره همه رونق داشته باشد.

جمعی از نمايندگان مجلس: 
  سخنان ظريف مغاير منافع ملي 

و خلاف شأن يك وزير است 
هيئ�ت  ب�ه  نام�ه اي  در  مجل�س  نماين�دگان  از  جمع�ي 
درب�اره  ظري�ف  پاس�خگويي  خواس�تار  مجل�س  رئيس�ه 
ادعاهاي�ش مبن�ي ب�ر وج�ود پولش�ويي در كش�ور ش�دند. 
 به گزارش فارس، حجت الاسلام س��يدناصر موسوي لارگاني نماينده 
مردم فلاورجان در مجلس شوراي اسلامي در گفت وگو با فارس، از نامه  
جمعي از نمايندگان مجلس به هيئت رئيسه مجلس براي پاسخگويي 

ظريف درباره اظهارات اخيرش درخصوص پولشويي خبر داد. 
وي در همين رابطه عنوان كرد: بر اساس اين نامه، از محمدجواد ظريف 
وزير امورخارجه خواس��ته شده در كميس��يون امنيت ملي و سياست 
خارجي حاضر شود و نس��بت به اظهارات اخير خود درباره پولشويي 

پاسخگو باشد و توضيحات و مستندات لازم را ارائه كند. 
در بخش��ي از اين نامه خطاب به هيئت رئيس��ه مجلس آمده اس��ت: 
همانگونه كه مس��تحضر مي باش��يد جناب آقاي ظريف وزير محترم 
امور خارجه ايران در مصاحبه اخير خ��ود با يكي از پايگاه هاي خبري 
داخلي عنوان كردند »بالاخره پولشويي يك واقعيت در كشور ماست 
و خيلي ها از پولشويي منفعت مي برند. من نمي خواهم اين پولشويي را 
به جايي نسبت دهم اما جاهايي كه هزاران ميليارد پولشويي مي كنند 
حتماً آنقدر توان مالي دارند كه ده ها و صدها ميليارد هزينه تبليغات 

و فضاسازي كنند.«
 در بخش ديگري از اين نامه آمده است: اينجانبان امضاكنندگان زير 
به عنوان نمايندگان ايران در راستاي سوگندي كه به استناد اصل 79 
قانون اساس��ي در برابر قرآن كريم ياد كرده ايم اين اظهارات را مغاير 
منافع و مصالح ملي و خلاف شأن وزيري كه قانوناً عهده دار سياست 
خارجي جمهوري اس��لامي ايران اس��ت مي دانيم، لذا درخواس��ت 
رسيدگي به اين اظهارات ناصواب و بي پايه و اساس را طبق ماده 23۴ 

قانون آيين نامه داخلي مجلس شوراي اسلامي داريم.
........................................................................................................................
محمد دهقان دبيركل جمعيت رهپويان شد 

محمد دهقان به عن�وان دبير كل و زه�ره الهيان به عن�وان قائم 
مقام جمعي�ت رهپويان انقاب اس�امي برگزيده ش�دند و مالك 
ش�ريعتي، س�خنگوي قبلي جمعيت نيز در س�مت خود ابقا شد. 
به گزارش فارس، شوراي مركزي جمعيت رهپويان انقلاب اسلامي در 
نخستين جلسه دوره پنجم فعاليت خود، يك شنبه شب با دستور تعيين 

دبيركل، قائم مقام و سخنگوي اين جمعيت تشكيل جلسه داد. 
در اين جلس��ه پس از ارائه گزارش فعاليت گذش��ته جمعيت توس��ط 
پرويز س��روري، دبير كل دوره چهارم، بررسي ش��اخص هاي لازم براي 
انتخاب اركان اصلي جمعيت و اسامي نامزدهاي مطرح براي احراز اين 
مسئوليت ها مورد بحث و بررسي قرار گرفت. در پايان با اكثريت آرا، محمد 
دهقان به عنوان دبير كل و خانم زهره الهيان به عنوان قائم مقام جمعيت 
رهپويان انقلاب اسلامي برگزيده شدند و مالك شريعتي، سخنگوي قبلي 

جمعيت نيز با اكثريت آرا در سمت خود ابقا شد.

اظهارات مقام�ات اروپاي�ي و همچني�ن وزارت 
امورخارجه نشان مي دهد همه از راه اندازي كانال 
مالي در آينده اي قابل پيش بيني نااميد شده اند. 
به نظر مي رس��د با گذش��ت چندين م��اه از خروج 
يكجانبه امري��كا از برج��ام و مش��كلاتي كه براي 
كشور در حوزه هاي گوناگون پديد آمده اروپايي ها 
نتوانسته اند به راه حلي براي اجراي ساز و كارهاي 
قانوني در خصوص حفظ ارتباط مالي با ايران دست 
پيدا كنند به گونه اي كه حتي صداي برخي مدافعان 

داخلی را هم درآورده است. 
از جمله اين افراد مي ت��وان به عباس عراقچي معاون 
سياس��ي وزارت امورخارجه و نماين��دگان مجلس 
شوراي اس��لامي اش��اره كرد. حالا در اين شرايط به 
نظر مي رسد هشدارهاي جدي وزارت امورخارجه به 
طرف اروپايي نتوانسته است، انگيزه كافي در آنان به 
منظور بهبود شرايط فعلي ايجاد كند. مذاكرات مداوم 
بين ايران و اروپا و طرف هاي خارجي نيز در اين حوزه 
به نتيجه اي نرسيده و اروپايي ها حتي از پيدا كردن 
كشوري كه بتواند مسئوليت پذيرش دفتر كانال مالي 
را قبول كند نيز عاجز مانده اند. تا قبل از اين اتريش 
قرار بود به عنوان مقر اين كانال مالي مشخص شود، اما 
اين كشور نيز از انجام اين كار انصراف داد. پس از آن 
نيز كشورهاي لوكزامبورگ و بلژيك نيز از اين مسئله 
انصراف دادند. كار به جايي رس��يده است كه معاون 
وزارت خزانه داري امريكا در امور مقابله با تروريسم به 
صراحت به اين نكته اشاره مي كند كه ديگر از وجود 

چنين كانالي در اروپا نگران نيست. 
چنين سيگنالي به وضوح نش��ان دهنده اين است 
كه عملًا كاربرد چنين كانالي تنها مي تواند به موارد 
بسيار جزئي محدود ش��ود كه هيچ فايده اي براي 
ايران نخواهد داش��ت و در طرف مقاب��ل نيز ايران 
براي به كار افتادن اين كانال مجبور است امتيازات 
فراوان��ي را از جمله پذيرش چندين كنوانس��يون 

بين المللي بپذيرد. 
اظهارات ديروز عباس عراقچي در خصوص كانال مالي 
اروپا و ناتواني كشورهاي اروپايي از اجراي آن مهري 
بر تأييد نگراني هايي است كه از چندي پيش در اين 

خصوص وجود داشت. 
SPV نااميدي وزارت خارجه از   

مع��اون وزير ام��ور خارجه روز گذش��ته در همايش 
تحولات منطقه و نظ��ام بين الملل با بيان اينكه اروپا 
خود را متعهد كرد كه راه حل هاي عملي براي تأمين 
خواسته هاي ايران به ويژه در حوزه نفت و امور بانكي 
داشته باشد، اظهار داش��ت: در آخرين بيانيه اي كه 
اروپايي ها در چه��ارم نوامبر امضا كردن��د باز هم بر 
پايبندي به برجام تأكيد و اعلام كردند كه ساز و كار 

مالي آنها طراحي شده و به زودي اجرايي مي شود. 
وي با تأكي��د بر اينكه اروپا در اي��ن مدت به لحاظ 
تعهد به اقدامات عملي كم نگذاشته است، تصريح 
كرد: با وجود اين، شش ماه فرصت كمي نيست كه 
آنها نتوانن��د راه حل عملي پيدا كنند و متأس��فانه 
هنوز قادر نيستند SPV را رسماً اعلام كنند چراكه 
فش��ارهاي امريكا به اروپا به شدت سنگين است و 
امريكا نه تنها به دنبال آن اس��ت كه SPV شكل 
نگيرد بلكه نمي خواهد بين ايران و اروپا همكاري 

اقتصادي برقرار باشد. 
عراقچي بيان ك��رد: امريكا با تك تك ش��ركت هاي 
اروپايي تماس گرفته و آنان را تهديد به تحريم كرده 
است و اين شركت ها از ترس تحريم هاي امريكا مجبور 

به خروج از ارتباط اقتصادي با ايران شده اند. 
معاون وزير امور خارجه با اشاره به اينكه اروپا حتي 
ناتوان است كه SPV را ثبت كند، تصريح كرد: چه 
اروپا بخواهد با ما بازي كند و چه به دليل فشارهاي 
امريكا و اسرائيل قادر به اجراي تعهداتش نباشد، در 
نتيجه فرقي ندارد و ما با شرايطي مواجه هستيم كه 
اروپايي ها نخواسته يا نتوانسته اند ساز و كار مالي را 

ايجاد كنند. 
وي تأكيد كرد: تكليف ما مشخص است و تا زماني كه 
بقا در برجام منافع ملي ما را تأمين كند، در آن باقي 
مي مانيم و اين مسئله روشن است و با كسي تعارف 
نداري��م اما اروپايي ه��ا بايد بدانند ك��ه اين وضعيت 
نمي تواند پايدار بماند. عراقچي بيان كرد: هزينه هاي 
تحريم امريكا براي ما كم نيست اما ما چون گذشته 
راه خود را پيدا مي كنيم و اين طور نيست كه نتوانيم 
به مسير خود ادامه دهيم و در مقابل دشمنان به زانو 
دربياييم و به دليل تحريم ها دست خود را جلوي آنان 

بالا ببريم و تسليم شويم. 
معاون وزير امور خارجه تأكيد كرد: اروپايي ها بدانند 
كه با خروج امري��كا از برجام اعتباري ب��راي اروپا و 
شوراي امنيت باقي نمانده است و چگونه مي توان در 
آينده با آنان مذاكره كرد كه به خاطر منافع يك فرد 

يعني ترامپ اعتبار خود را زير سؤال بردند. 
وي با بيان اينكه اروپايي ها بدانند كه برجام بيش از 
آنكه يك توافق اقتصادي باش��د، يك توافق امنيتي 
است، تصريح كرد: اگر آنان فكر مي كنند كه خاورميانه 

بدون برجام امن تر است، مي توانند امتحان كنند. 

وي با تأكيد بر اينكه حفظ برجام يك مسئوليت براي 
همه اعضاي برجام است، گفت: قطعاً شرايط موجود 
نمي تواند ادامه پيدا كند مگر آنكه اروپا آماده پرداخت 

هزينه و اقدامات جدي براي حفظ برجام باشد.
   وقت كشي اروپايي ها بس است

در اين ميان برخي از نمايندگان مجلس بارها و بارها 
بر اين نكته تأكيد كرده اند كه ادامه اين سياس��ت 
اروپايی ها تنها وقت كشي است و عملًا اين كشورها 
نمي توانند يا نمي خواهند هيچ قدمي در خصوص 
مقابله با تحريم هاي امري��كا بردارند و در اين ميان 
تنها جمهوري اس��لامي اس��ت كه مرتباً زير فشار 

قرار مي گيرد. 
محمدجواد ابطحي عضو فراكسيون اصولگرايان ولايي 
با اشاره به طولاني شدن اجراي مكانيسم مالي اروپا، 
اظهار داشت: چندي پيش ظريف و عراقچي به مجلس 
آمدند و بر اساس وعده ديپلمات هاي اروپايي گفتند 
كه پيش از 13 آب��ان و آغاز دور جدي��د تحريم هاي 

امريكا، راهكار مالي اروپا اجرايي مي شود. 
وي ادامه داد: جاي تأسف است كه امروز مسئولان 
وزارت خارجه ما از زمانبر بودن اجرايي ش��دن اين 

مكانيس��م مالي مي گوين��د و حتي برخ��ي از آنان 
صراحت��اً بيان مي كنند كه مش��خص نيس��ت اين 

مكانيسم مالي از چه زماني اجرا شود. 
عضو فراكسيون نمايندگان ولايي مجلس با انتقاد 
از خوش بيني مسئولان وزارت خارجه به اروپايي ها، 
تصريح كرد: اروپايي ها غلام حلقه به گوش امريكا 
هستند و بدون اجازه ترامپ آب هم نمي خورند و بر 
اين اساس كاملًا مشخص است كه مي خواهند زمان 

را از ما بگيرند. 
ابطحي با تأكيد بر اينكه كش��ورهاي اروپايي تنها به 
دنبال تحقق اهداف اقتصادي خودش��ان هس��تند و 
هيچ گاه ايران را ب��ا امريكا ع��وض نمي كنند، اظهار 
داش��ت: امريكا از منظ��ر مختلف چ��ون اقتصادي، 
سياسي و نظامي بر اروپا سيطره دارد و خيال خامي 

است اگر تصور كنيم اروپا با ما همراهي مي كند. 
 عضو فراكسيون نمايندگان ولايي مجلس با اشاره 
به اينكه آزموده را آزمودن خطاست، گفت: ما بايد 
از گذشته درس بگيريم و يادمان نرود كه سگ زرد 
برادر شغاله و اروپايي ها همواره با امريكا عليه ايران 

همراه بوده اند. 
   اروپايي ها هم ديگر زماني اعام نمي كنند

در اين ميان اروپايي ها هم از بيان هر گونه زماني در 
خصوص راه اندازي اين خ��ط مالي طفره مي روند. 
اين در حالي است كه پيش از اين مقامات اروپايي 
با جديت از راه ان��دازي كانال مالي تا اوايل س��ال 
2019 ميلادي سخن مي گفتند، اما حالا در پاسخ 
به رسانه ها هيچ زماني در اين باره اعلام نمي شود، 
به عنوان مثال فدريكا موگريني كميس��ر خارجي 
اتحاديه اروپا روز گذشته در پاسخ به سؤال خبرنگار 
وال اس��تريت ژورنال درباره زمان ايجاد اين سامانه 
گفت: »هر چه زودت��ر، بهتر اس��ت.« وقتي وي از 
موگريني درباره زمان دقيق اجراي اين س��ازوكار 
طي روزها و هفته هاي آينده پرس��يد، موگريني از 

پاسخ دادن خودداري كرد. 
مس��ئول سياس��ت خارجي اتحاديه اروپ��ا گفت: 
»فعاليت ما و انگليس، فرانسه و آلمان درباره ساز و 
كار مالي ويژه ادامه دارد و ما از آنها حمايت مي كنيم. 
مشاركت وزراي دارايي سه كش��ور اروپايي در اين 
موضوع بسيار مهم است. آنها سرسختانه مي كوشند 
تا آن را نهاي��ي كنند. من نمي توانم به ش��ما تاريخ 
دقيقي را اعلام كنم اما مي توانم بگويم كار در حال 
انجام و در مس��ير مثبت در حال پيش��رفت است. 
مشاركت وزراي دارايي اين سه كشور و ديگر اعضا، 
گام مهمي اس��ت كه من فكر مي كنم زودتر از قبل 
به نتيجه منجر شود.« حالا سؤال اين است كه پاسخ 

دولت در اين باره چيست؟

با اظهارات مقامات اروپايی و وزارت خارجه كشورمان مسجل شد

کانال مالی اروپا فقط یک وقت کشی بود
مهدی  پورصفا

   گزارش

فرمانده ني�روي دريايي ارتش با بي�ان اينكه امريكايي ها 
در خلي�ج ف�ارس، لحظه ب�ه لحظه زي�ر نظر ما هس�تند، 
گف�ت: اكنون آنه�ا حضور معن�اداري در منطق�ه ندارند. 
به گزارش فارس، امير دريادار حس��ين خانزادي فرمانده نيروي 
دريايي ارتش جمهوري اسلامي ايران در گفت وگو با شبكه العالم 
در خصوص حضور نيروهاي امريكاي��ي در منطقه خليج فارس و 
ادعاهاي رئيس جمهور امريكا در اين خصوص گفت: از زماني كه 
ترامپ روي كار آمده، مطالب��ي را در صفحات مجازي و اظهارات 

خود بيان كرده كه اينها به دور از واقعيت است. 
وي افزود: از ابتداي سال جاري آمارها نشان مي دهد امريكايي ها 
و همپيمانانش منطقه خليج فارس را ترك كرده اند و ديگر حضور 

معناداري در منطقه ندارند، البته در گذشته نيز حضور آنها اهميتي 
براي ما نداشت و به جز ايجاد ناامني و ايجاد شكاف ميان كشورهاي 

منطقه، ثمره ديگري نداشتند. 
امير خانزادي ادامه داد: فرمانده نيروي دريايي ارتش گفت: ما به 
نيروهاي خود تأكيد كرده ايم كه مقررات بين المللي درياها به آنها 
تفهيم شود و در عبور و مروري كه ممكن است از منطقه ما داشته 
باشند، به آنها عبور بدون ضرر تفهيم ش��ود و به هيچ عنوان حق 
ندارند از حقوق بين المللي درياه��ا و عبور بی ضرر تخطي كنند و 
حضور آنها به شدت زير ذره بين ماست و از زمين و هوا رصد و تمام 
صحبت هايشان شنود مي شود. اگر در منطقه حضور داشته باشند 
و البته اكنون حضور معناداري در منطقه ندارند، لحظه به لحظه 

زير نظر ما هستند. 
وي در خصوص تاثي��ر تحريم ها بر 
پيشرفت قدرت نظامي ايران گفت: 
تحريم ها هيچ تاثي��ري در اقتصاد و 
زندگي مردم ايران نداشته و در حوزه 
نظامي نيز بايد گفت اگر كش��وري 
مي خواه��د در اين عرصه پيش��تاز 
باشد، بايد خودكفا و مستقل عمل كند و اگر كشوري اينچنين بود 
تحريم ها هيچ تاثيري بر روند كار نخواهد داشت. ما افتخار مي كنيم 
كه تجهيزات و تسليحاتي را اس��تفاده مي كنيم كه ساخته دست 

توانمند جوانان همين كشور است. 

   نيروي درياي�ي از چ�ه تجهيزاتي در آين�ده رونمايي 
خواهد كرد؟

امير خانزادي با اش��اره به دس��تاوردهاي ني��روي دريايي گفت: 
فرآيند ساخت و ساز تجهيزات و ادوات كه سال هاست در نيروي 
دريايي آغاز ش��ده و وزارت دفاع به خوبي از آن حمايت مي كند، 
به صورت سريالي ادوات مورد نياز را در اختيار ما قرار مي دهد اما 
يكي از مهم ترين ابداعات ما، اولين زيردريايي بومي كلاس فاتح 
خواهد بود كه طي ماه هاي آينده به نيروي دريايي ملحق خواهد 
شد. فاتح براي تهديدات فرامنطقه اي يك سورپرايز و غافلگيري 
خواهد ب��ود و منتظر الحاق اي��ن زيردريايي به ني��روي دريايي 

جمهوري اسلامي باشند.

دريادار خانزادي:  امريكايي ها حضور معناداري در خليج فارس ندارند

رئيس جمهور با اشاره به دشمنی های ايالات متحده امريكا و 
غرب عليه ايران تأكيد كرد: بي شك ما با كمك هم و با هدايت 
رهبري و ايثار شما مردم، بيني امريكا را به خاك خواهيم ماليد.

به گزارش فارس، حجت الاسلام حسن روحاني روز گذشته در 
جمع مردم پرشور خوي در ورزش��گاه شهيد چمران اين شهر با 
اشاره به توطئه هاي دش��من عليه نظام جمهوري اسلامي ايران 
گفت: در اين ايامي كه دشمن مي خواست ملت ايران را از استقلال 
و آزادي و مردم سالاري پشيمان كند، مردم ايران با قدرت و اقتدار 
در برابر دشمن ايستادگي كردند چون آنها مي خواستند 13 آبان 
را ايران آشفته و روز غم و اندوه مردم ايران ببينند اما مردم ايران 
با مقاومت و ايستادگي خود روز 13 آبان را روز قدرت و ايستادگي 

ملت در برابر دشمنان به نمايش گذاشتند. 
روحاني اظهار كرد: ملت ايران پاس��خ دش��من را در 22 بهمن 
امسال خواهد داد. رئيس جمهور تأكيد كرد: بي شك جمهوري 
اسلامي ايران مستقل خواهد ماند و در برابر امريكا هرگز سر فرود 
نمي آورد. كاخ سفيد بداند ملت ايران، غيور و بزرگ بوده و پيرو 
فرهنگ عاشورا و امام حسين)ع( اس��ت و فقط در برابر خداوند 
متعال سر فرود مي آورد و در برابر هيچ قدرتي تسليم نمي شود. 

روحاني با اشاره به اينكه دشمن در مسير ايجاد فشار اقتصادي و 
فشار جنگ رواني بر ملت ايران است، افزود: آنها گمان مي كنند 
در سايه فشار به مردم و قلدري، ملت ايران تسليم مي شود و در 
اين رابطه مردم بايد بدانند كه ايران اسلامي در مذاكرات خود به 
عهد خود وفادار بوده اما دشمن در سايه شكست هاي پياپي در 

منطقه به فكر انتقام گيري از ملت ايران است. 
وي تصريح ك��رد: آنها گمان مي كنن��د كه ايران پ��اي امريكا و 
استعمار را از منطقه قطع كرده و اگر شكست خورده اند به خاطر 
مردم ايران بوده است اما اين ايستادگي كل مردم مسلمان بوده 
و در كنار ملت ايران، ملت هاي يمن، س��وريه، عراق، پاكستان و 

افغانستان به فكر استقلال و ايمان خود هستند. 

رئيس جمهور گفت: هر زماني كه برادران مس��لمان همسايه از 
ملت ايران كمك بخواهند به آنها كمك مي كند و در اين رابطه 
جمهوري اسلامي ايران تلاش كرده و اجازه نداده كه داعش در 
منطقه مس��لط ش��ود. ملت ايران مي داند كه دشمن عصباني و 
ناراحت است و احساس شكس��ت مي كند چون به اهداف خود 

نرسيده است. 
وي با تأكيد بر اينكه دشمن بايد اشتباهات خود را تصحيح كند، 
اظهار كرد: اگ��ر امريكا خواهان قطع صادرات نفت ايران اس��ت 
بي شك در اين كار ناكام خواهد ماند و در راه غلط و اشتباه خود 
پيروز نمي شود اما جمهوري اسلامي ايران با كمك پروردگار، نفت 

خود را فروخته و با همسايگان رابطه نزديك برقرار خواهد كرد. 
روحاني بيان كرد: خوشبختانه جمهوري اسلامي ايران روز به روز 
رابطه خود را با كشورهاي جمهوري آذربايجان، تركيه، عراق و 
ديگر كشورها، مستحكم مي كند و امريكا قادر نيست ارتباط ايران 
را با كشورهاي همسايه تضعيف كند چون ما مسلمان هستيم و 
در كنار هم ايستاده ايم، به خصوص مردم آذربايجان كه مرزبان 
جمهوري اس��لامي در تمام مقاطع تاريخي در زمان قبل و بعد 

انقلاب اسلامي بوده  اند. 
وي با تأكيد بر اينكه مردم ايران بايد با اميدواري كامل به آينده 
ايران نگاه كنند، افزود: بي ش��ك نخواهيم گذاش��ت فشارهاي 

امريكا، صهيونيست ها و ايادي آنها زندگي مردم را با مشكلات 
مواجه كنند، البته در ميدان جنگ، س��ختي و مشكلات وجود 
دارد اما مردم در برابر كساني كه جنگ اقتصادي بر ملت ايران 

تحميل كرده اند، تسليم نمي شوند. 
روحاني گفت: ب��ه مردم تأكيد مي كنم كه ما در هيچ ش��رايطي 
نخواهيم گذاشت مردم در كالاهاي اساسي دچار مشكل عمده 
ش��وند و كالاها را با همت و ايثار و كمك مردم توليد و آنچه نياز 

است وارد كنيم، وارد مي كنيم. 
وي افزود: در بحث بودجه سال آينده نيز با برنامه ريزي هايي كه 
شده، كالاهاي اساسي با همان قيمت ۴هزارو200 تومان كه وارد 

كرده ايم در سال آينده نيز با همان قيمت وارد مي شود. 
روحاني با ابراز تأسف از اينكه ش��رايط زندگي بر مردم سخت تر 
شده و قيمت اجناس در مسير صعودي بوده است، گفت: تلاش 
دولت بر مهار تورم است و اينكه اش��تغال را شبيه سال گذشته 
كند و مي دانيم شرايط سخت تر شده اما مسير پيشرفت نيز آسان 
شده است؛ درست است توليد سخت شده اما صادرات، توليد را 
به حركت درمي آورد. وي در ادامه با اشاره به اينكه امريكايي ها به 
اين فكر هستند كه با فشار چند ماهه مردم ايران را تسليم كنند، 
گفت: آنها ابتدا گمان مي كردند در ارديبهش��ت با تحريم، تمام 
شهرها را به هم مي ريزند، اينها منافقان هستند كه فكر مي كنند 

با فشار چند ماهه به اهداف خود مي رسند. 
روحاني افزود: در اين فشار ظالمانه كه امريكا آغاز كرده همه دنيا 
با آنها مخالف است، حتي اروپا كه متحد امريكاست مخالف ايالات 

متحده بوده و مسير كاخ سفيد را محكوم مي كند. 
وي اظهار كرد: تا امروز در دو نوبت جمهوري اسلامي ايران، در 
دادگاه بين المللي، امريكا را محكوم كرده و اين يك افتخار بزرگ 
براي حقوقدانان و ديپلمات ها و ملت ايران است. رئيس جمهور 
تأكيد كرد: بي شك ما با كمك هم و با هدايت رهبري و ايثار شما 

مردم، بيني امريكا را به خاك خواهيم ماليد.

روحاني: كالاهای اساسی را سال 98 نيز با ارز 4200 تومانی توزيع می كنيم
دولت

   دفاعی


